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NA^ELNIK VMA
GENERAL-MAJOR PROF. 

DR MIODRAG JEVTI]

1. januar   2008.

UVEK MO@EMO
BOQE

Funkcionalnom
integracijom sa civilnim
zdravstvom, mora}emo 
da oja~amo na{ klini~ki
sektor, na{e klinike 
koje su do sada bile
najoptere}enije, jer zbog
priliva ve}eg broja
bolesnika moramo
obezbediti stru~niji rad,
zadr`ati nivo le~ewa i
poboq{ati ga. Mi na VMA
nikada se ne zadovoqavamo
dostignutim. Mislimo 
da uvek mo`emo boqe.

V
ojnomedicinska akademija }e, sasvim sigurno, opstati. Sve neizvesnosti i li-
citirawa kakva }e biti wena daqa sudbina, pale su u vodu. Osta}e dr`avna
ustanova, poput Klini~kog centra Srbije, ali i vojna, kao {to joj ime ka`e. U
woj }e se ubudu}e le~iti svi zdravstveni osiguranici – i vojni i civilni. Tako
je odlu~eno na sednici Vlade Srbije 13. decembra ove godine. A o onome {ta

}e na{e gra|ane i zaposlene u toj ustanovi ~ekati u narednom periodu, govori
na~elnik VMA general-major dr Miodrag Jevti}.

Gospodine generale, izme|u Fonda za zdravstveno osigurawe Republike
Srbije i ustanove kojoj ste na ~elu nedavno je potpisan dugo o~ekivani ugo-
vor, kojim je od 1. januara 2008. omogu}eno da civili dobijaju uput za le~e-
we na VMA. Da li nam sada mo`ete re}i za{to se toliko ~ekalo i {ta je
presudilo da se donese tako va`na odluka za na{e gra|ane?
– Odmah na po~etku te{ko pitawe, ali odgovor nije toliko komplikovan.

VMA je bila projektovana kao centralna vojna bolnica SFRJ i pravqena je za
ve}u dr`avu. Me|utim, od pre 10-15 godina na{a dr`ava je postala znatno ma-
wa, a kapaciteti VMA jednim delom postali predimenzionisani za iskazane po-
trebe. Tada se uvidelo da VMA mo`e da bude otvorenija prema gra|anstvu i da bi
trebalo da se funkcionalno integri{emo u zdravstveni sistem Srbije. Na taj bi
na~in nestali svi oni problemi na koje su nailazili na{i gra|ani tokom prote-
klih godina – administrirawe oko dobijawa uputa, fondovsko osporavawe i naj-
ve}i problem – da qudi pla}aju tro{kove za le~ewe u svojoj zemqi. Procenili
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koju propisuje Ministarstvo zdravqa Republike Srbije i repu-
bli~ki Fond zdravstvenog osigurawa za upu}ivawe u klini~ke cen-
tre. Od tog dana VMA ima rang i status kao i Klini~ki centar Sr-
bije. Prakti~no su ujedna~ena prava i mogu}nosti gra|ana na{e
zemqe da koriste zdravstvene kapacitete Republike Srbije u koje
je, prvi put, ukqu~ena i VMA. 

Do sada nije bilo tako. VMA je bila izvan tog sistema, prak-
ti~no eksteritorijalna. I sve je bilo stvar dobre voqe, nekih ur-
gentnih potreba ili pojedina~nih ugovora koje smo sklapali sa
fondovima zdravstvene za{tite radi zbriwavawa pojedinih kate-
gorija bolesnika i pomo}i u situacijama kada je trebalo smawiti
ogromne liste ~ekawa – kao {to su ugovori o operaciji katarakti,

operaciji kukova i kolena, transplanta-
ciji ko{tane sr`i, ugovori za dijalizu i
neuroradiolo{ke procedure. 

Dakle, u pojedina~nim situacijama
mi smo sara|ivali kao ugovorne strane,
a ovoga puta imamo dr`avni ugovor ko-
jim garantujemo gra|anima na{e zemqe
da mogu do}i na VMA ukoliko wihov iza-
brani lekar proceni da bi le~ewe tre-
balo nastaviti ili zapo~eti kod nas. A
mi pru`amo tercijarni nivo zdravstve-
ne za{tite, koji podrazumeva kori{}e-
we na{ih dijagnosti~kih mogu}nosti,
dnevne bolnice, dnevne hirurgije, po-
steqnih kapaciteta, Centra hitne pomo-
}i, Nacionalnog centra za kontrolu tro-
vawa, Transplantacionog centra, i svih
resursa koje ima VMA, na nivou od oko
40 odsto svojih kapaciteta, jer ostale
moramo da koristimo za one zbog kojih
primarno postojimo – za potrebe Mini-
starstva odbrane. 

Mnogi qudi se pla{e da }e i da-
qe biti pote{ko}a da se domognu
VMA. Neki iz unutra{wosti imaju
problem da dobiju uput i za Kli-
ni~ki centar Srbije, a kamoli za
VMA. Ko garantuje gra|anima da
}e oni imati prohodnost ka va{oj
ustanovi?
– To nije pitawe za nas na VMA. Mi

moramo da stvorimo uslove za le~ewe i
gra|anima jasno poru~ujemo da je VMA
spremna da prihvati one pacijente koje
}e nam uputiti op{te bolnice, sekun-
darni nivo zdravstvene za{tite dr`ave

Srbije, ili sve one koje je potrebno zbrinuti na najvi{em zdrav-
stvenom nivou na{e zemqe. I mi to prihvatamo. Ja garantujem da
niko nikada ne}e biti vra}en ukoliko je wegov `ivot ugro`en,
ukoliko wegovo zdravstveno stawe zahteva ovaj nivo zdravstvene
za{tite. Naravno, to podrazumeva korektnu proceduru, stalnu ko-
munikaciju, ugovarawe, dogovarawe, saradwu na svim nivoima,
koordinaciju sa Ministarstvom zdravqa i republi~kim Fondom,
jer mi na ovaj na~in ugovaramo zdravstvenu saradwu za 2008. go-
dinu. Takve ugovore potpisuje Fond i sa klini~kim centrima. Ali
iako se ti ugovori potpisuju svake godine, mi za sva vremena ula-
zimo u mre`u zdravstvenih ustanova Srbije. 

Da li }e se na VMA le~iti i pacijenti koji pla}aju svoje
usluge?
– Naravno. Na{a je zamisao da svi kapaciteti VMA budu ra-

cionalno iskori{teni. Dakle, u narednom periodu }e 1.214 kreve-
ta, sa koliko sada raspola`emo, biti kori{}eno na taj na~in {to
}e Ministarstvo odbrane i General{tab za svoj operativni sastav,
zna~i za profesionalni vojni~ki sastav, vojnike i sve vojne osigu-
ranike, koristiti 714 kreveta, a preostalih 500 bi}e nameweno
civilnim osiguranicima. Svi kapaciteti koji ne budu tako uposleni

smo da zajedni~kim radom i integracijom svih medicinskih resur-
sa dr`ave Srbije mo`emo obezbediti da na{ zdravstveni sistem
bude kvalitetniji, pouzdaniji, frekventniji i da liste ~ekawa ko-
je su ponekad i vi{egodi{we, svedemo u razumnije okvire.

Cela ta pri~a svela bi se na jedan zakqu~ak – VMA je od pre
vi{e godina imala interes da se ukqu~i u zdravstveni sistem dr-
`ave Srbije, da svoje kapacitete jednim delom ugradi u taj sistem,
ali da zadr`i ono {to je kqu~no i oko ~ega nije bilo ni{ta spor-
no – da ostane u sistemu odbrane.

Ako nije bilo sporno da VMA ostane u sistemu odbrane,
{ta jeste? 
– Bilo je sporno {to u tom periodu

to zdravstvenom sistemu Republike Sr-
bije, mo`da, nije odgovaralo, jer bi se u
zdravstvenoj tr`i{noj utakmici pojavi-
la jedna ozbiqna, vrlo konkurentna in-
stitucija. Po mom mi{qewu, konkuren-
cija stvara kvalitet, ali se na na{im
prostorima to uvek ne prepoznaje na taj
na~in. No, mi smo predo~ili ministru
odbrane Draganu [utanovcu i ministru
zdravqa prof. dr Tomici Milosavqevi-
}u na{u ideju da je kona~no vreme da se
objedine dva dosada{wa paralelna
zdravstvena sistema u na{oj dr`avi i da
je wihovo funkcionalno integrisawe
mnogo racionalnije. 

Podr{ka na{ih resornih minista-
ra bila je presudna da se formira rad-
na grupa, sa~iwena od predstavnika Mi-
nistarstva zdravqa Republike Srbije,
republi~kog Fonda za zdravstveno osi-
gurawe, Uprave za zdravstvo MO i VMA,
koja je zahvaquju}i takvoj podr{ci, veo-
ma brzo do{la do re{ewa. 

Za{to je za VMA zna~ajno to
{to je ostala pod okriqem Mini-
starstva odbrane i zadr`ala
svoju organizaciju?
– To je bio na{ strate{ki interes.

Mi cenimo na{e kolege u drugim zdrav-
stvenim ustanovama, pogotovo u klini~-
kim centrima, i smatramo ih sebi ravni-
ma. Cenima i wihovu organizaciju, po-
{tujemo wihov rad. Imamo, naravno, vi-
soko mi{qewe o organizaciji rada na
nivou Ministarstva zdravqa, ali je op-
{te mi{qewe svih zaposlenih u domenu
vojnog zdravstva, pogotovo na VMA, da se sada{wa organizacija
rada, na~in rukovo|ewa, odgovornost za posao, dugogodi{wa tra-
dicija i sve ono {to krasi VMA mo`e o~uvati samo pod osniva~kim
pravima MO. Nije sporno da deo kapaciteta bude preusmeren na
kori{}ewe drugima, ali se ustanovilo da su organizacija rada, di-
sciplina, odgovornost, ne{to {to ne treba radikalno mewati i
prilago|avati drugim uslovima, tim pre {to su korisnici na{ih
usluga izuzetno zadovoqni sa onim {to su dobili na VMA. Pa zar
ima logike da onda ono {to je dobro mewamo i uni{tavamo. Na-
protiv. Mi o~ekujemo da na{ model rada, mo`da, bude dobar i za
druge, kako bi na{ zdravstveni sistem bio organizovaniji.

[to je sve precizirano odlukom Vlade i ugovorom sa
Fondom za zdravstveno osigurawe Republike Srbije?
– Vojnomedicinska akademija je Odlukom Vlade Srbije od 13.

12, sa 500 kreveta, ukqu~ena u plan mre`e zdravstvenih ustanova
dr`ave Srbije. To prakti~no podrazumeva da od tog dana zdrav-
stveni sistem prepoznaje VMA kao svoju ustanovu. Tako da }e od 1.
januara, bez ikakvih smetwi lekari iz unutra{wosti, iz Beograda,
iz op{tih bolnica, iz domova zdravqa, mo}i da upu}uju na VMA ci-
vilne osiguranike, gra|ane na{e zemqe, po olak{anoj proceduri,

ULOGA
– Na{oj javnosti bi trebalo da bude ja-

sno da VMA nema ulogu doma zdravqa, ambu-
lante, op{te bolnice, nego pru`a najvi{i ni-
vo zdravstvene za{tite koji bi trebalo ra-
cionalno koristiti. U prevodu, VMA ne}e bi-
ti namewena za sitne hirur{ke intervencije
i le~ewe bolesti koje se mogu zbrinuti u op-
{tim bolnicama, ve} za re{avawe onih bo-
lesti i povreda koje prevazilaze mogu}nosti
zbriwavawa u bolnicama sekundarnog nivoa
zdravstvene za{tite. 

VOJNI OSIGURANICI
– Energi~no tvrdim da vojnim osigurani-

cima ni{ta ne}e biti oduzeto. Naprotiv, do-
bi}e kvalitet vi{e. Obezbedi}emo savreme-
niju opremu, frekventniji prihvat, smawi}emo
~ekawa, a medicinske usluge }e biti kvalitet-
nije, jer usavr{avamo kadar u inostranstvu da
primewuju nove metode le~ewa. Nadam se da
}e po~etkom godine vojnim osiguranicima {i-
rom Srbije biti obezbe|eno da se le~e i u ci-
vilnim zdravstvenim ustanovama na teritori-
ji gde `ive. O~ekujemo integraciju zdravstve-
nog sistema dr`ave Srbije, gde }e Ministar-
stvo odbrane zadr`ati osniva~ka prava u on-
im segmentima koji su od interesa za wega, a
sve {to bude podrazumevalo ~istu struku i ne-
posrednu brigu za zdravqe bi}e u ingerenciji
Ministarstva zdravqa.



{kom vremenu. Zato je pomenuti ugovor
velika {ansa da poboq{amo standard
zaposlenih, jer }emo, o~ito, u narednom
periodu imati boqe popuwene kapacite-
te i ve}i priliv bolesnika. A boqom or-
ganizacijom slu`be wihovog prihvata
bi}emo u mogu}nosti da primerenije na-
gradimo i stimuli{emo zaposlene za
rad.

Pove}awe na{ih plata bi}e re{e-
no saglasno usvojenim zakonima o vojsci
i odbrani. Pored toga, najozbiqnije
razmatramo i pitawa stimulacije na-
stavnog kadra VMA – profesora, dokto-
ra nauka, asistenata, primarijusa, i
drugih. Na taj na~in }emo i preduprediti
gubitak dela visokospecijalizovanog ka-
dra, koji odlazi iz VMA u neke dr`avne
bolnice privu~en ve}im primawima. Na-
ravno, mi ne zameramo previ{e ni wi-
ma niti dr`avnim bolnicama. Onima ko-
ji su oti{li `elim sre}an put, ali mogu

bi}e nameweni tzv. komercijalnom pro-
gramu, kojim }emo na{im gra|anima u ze-
mqi, a i onima iz dijaspore, te stranci-
ma koji ̀ ele da koriste usluge VMA, omo-
gu}iti da za svoj novac brzo, stru~no i po-
uzdano provere svoje zdravqe ili da se
le~e, ako je ono naru{eno. Kao i svuda u
svetu, svako za svoj novac ima pravo da
odabere ustanovu i mesto gde }e se le~i-
ti, i ta usluga mora biti na visokom ni-
vou. Mi se trudimo da ovo {to imamo bu-
de na nivou standarda bolnica u Evropi.

A {ta }e biti sa vojnim penzio-
nerima i ~lanovima wihovih po-
rodica koji su se do sada le~ili
na VMA?
– I oni i svi koji ̀ ele i daqe }e se

le~iti na VMA. Ali moram da ka`em da
ja nisam nadle`an i moje se kompetenci-
je ne odnose na to kako }e se re{avati
status vojnih osiguranika u narednom pe-
riodu. Sigurno }e Ministarstvo odbra-
ne voditi ra~una o tome i imati u vidu
da se u izjedna~avawu prava svih gra|a-
na ove zemqe ne ide na ni~iju {tetu. Ali
odgovorno tvrdim da }e VMA i ubudu}e
biti mesto gde }e mo}i da se le~e svi ko-
ji se opredele za VMA, pre svega vojni
osiguranici koji }e imati isti status kao
i do sada.

O~ekujete li navalu pacijenata?
– Ne o~ekujem. Mi i sada le~imo sve

koji do|u u na{u ustanovu. Niko nije vra-
}en, ako je bilo u pitawu hitno stawe.
Mi i sada imamo vi{e od 500 kreveta u
kojima le~imo civilne osiguranike. Pre-
ma tome, nema nikakvog razloga za uzbu-
|ewe. Naravno, bi}e problema koje }e-
mo re{avati u hodu, na to smo ve} navi-
kli i ne o~ekujem velike pote{ko}e. 

Gospodine generale, ministar
zdravqa je rekao da }e, zahvaqu-
ju}i tome {to VMA ulazi u mre`u
zdravstvenih ustanova Srbije,
biti poboq{an materijalni po-
lo`aj zaposlenih na VMA. Usta-
nova kojoj ste Vi na ~elu ostaje u
sistemu odbrane, a znaju}i kako
su nam plate male, recite nam
kako }ete ih pove}ati?
– Pa to je kqu~na stvar. Moram da

ka`em i ~itaocima na{eg lista da su
plate zaposlenih lekara, medicinskih
tehni~ara, i drugih, me|u najni`ima u
zdravstvenom sistemu Republike Srbije.
I to ne od ju~e. To traje ve} vi{e godina.
Onda mo`ete zamisliti u kakvoj situa-
ciji se mi nalazimo kada trebamo da
stimuli{emo qude da rade savesno,
profesionalno i da daju najvi{e {to
mogu. A oni to zaista i ~ine, i entuzija-
zam i ose}aj pripadnosti Vojsci krase
ovu ustanovu odvajkada. Ali se, realno,
ne `ivi od entuzijazma. On je potro{na
kategorija. Svi mi imamo porodice i
bli`we koje treba da izdr`avamo u te-
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INTERVJU

OPREMAWE
– Trenutno se u VMA radi na tri zna~aj-

na projekta – na opremawu funkcionalnih di-
jagnostika za gastroenterologiju i pulmolo-
giju, a bi}e opremqen i Centar za hiperba-
ri~nu medicinu.

LE^EWE
– Tokom pro{le godine na VMA je staci-

onarno le~eno oko 30.000 pacijenata (57,5
odsto vojnih osiguranika, a 42,5 civilnih).
Iskori{}enost posteqne mre`e bila je 78
odsto. Prose~no trajawe le~ewa je bilo de-
vet dana. Ukupno je ura|eno 10.700 tzv. veli-
kih operacija i oko 5.800 malih. U isto vre-
me ambulantno je zbrinuto oko 373.000 pa-
cijenata, a u popodnevnoj slu`bi oko 86.000
civila.



da im ka`em kako su pogre{ili jer verujem
da su boqi dani na vidiku. 

Ho}ete li mo}i da primite mlade
lekare i medicinske tehni~are? 
– Ovih dana intenzivno razgovaramo u

na{em ministarstvu, konkretno sa mini-
strom, i temeqno analiziramo na{e mogu}-
nosti, reorganizaciju Vojske, potrebe, mate-
rijalna i finansijska sredstva i neosporno
je da moramo obezbediti novi kadar, jer ne
smemo napraviti veliki generacijski jaz.
Ali proces stvarawa kvalitetnog lekara,
profesora, traje decenijama. Mi smo u spe-
cifi~noj situaciji, jer mlad lekar koga do-
bijemo ne mo`e odmah biti i vrhunski stru~-
wak. Nekad je potrebno i desetak i vi{e go-
dina da on postane pouzdan oslonac zdra-
vqa ~oveka kome je `ivot doveden u pitawe.
Zato taj proces moramo da sprovedemo i mi
se trudimo da to predo~imo u Ministarstvu.
Naravno, ne}e biti prijema merenog dese-
tinama i stotinama zaposlenih. Strogo }e-
mo voditi ra~una da prihvatimo kvalitetan
kadar koji }e biti oslonac VMA i vojnog
zdravstva u narednim decenijama. I mini-
star odbrane je prepoznao takvu na{u po-
trebu.

Primi}emo i one koji rade na odre|e-
no na VMA, jer je vojna organizacija ulagala
u wih. To je kadar {kolovan kod nas i bilo
bi sasvim nelogi~no da ulo`ena sredstva
jednostavno odbacimo i ka`emo da nam vi-
{e ne trebaju. Naravno, o~ekujem da budu
primqeni najboqi i da ih vo|ewem u slu`bi
jednog dana u~inimo vode}im u svojoj profe-
siji. To se odnosi i na medicinske sestre, na
kadar koji treba da sveukupno prati rad u
na{oj slu`bi i kad je re~ o zdravqu, nauci i
edukaciji.  

Ministar odbrane je najavio da }e
sredstva koja VMA ostvari u sarad-
wi sa civilnim zdravstvom biti utro-
{ena na kupovinu opreme i novih
aparata. [ta prvenstveno nedostaje
va{oj ustanovi?
– VMA u ovom momentu ima 35.000 ra-

znih tehnolo{kih ure|aja i, podvla~im, sve
{to imamo radi. To nije najmodernija tehno-
logija, ali na{im lekarima omogu}ava da
dolaze do vrhunskih rezultata u le~ewu i daju prave dijagnoze. No,
da bismo bili kompatibilni sa kolegama u zemqi, okru`ewu i sve-
tu, naravno da moramo imati tehnologiju koja u tome mo`e da nam
pomogne. I uveliko radimo na tome. Kao {to znate, vi{e takvih
ure|aja je tokom 2007. u{lo na VMA. Nave{}u dva koja su dopri-
nela pove}awu ugleda VMA. To je najnoviji multislajsni 64-slajsni
skener, na{a velika uzdanica. On je po~etkom godine kupqen iz
prihoda VMA i sa wim je do sada obavqeno vi{e od 55.000 pre-
gleda. Tako|e, prva smo dr`avna bolnica u Srbiji koja je kupila eg-
zajmer-laser, ure|aj koji nam je pomogao da u oblasti oftalmolo-
gije napravimo revolucionarne poteze i operacijom izle~imo na-
{e pacijente visoke dioptrije. 

A {ta }emo daqe? Mi smo vrlo ozbiqna ustanova u kojoj se
sve radi planski. Tako je Planom opremawa VMA u 2008. godini
predvi|eno da iz prihoda VMA u narednoj godini izdvojimo oko
913 miliona dinara za obnovu brojnih medicinskih aparta koji
godinama nisu obnavqani. U tome imamo podr{ku ministra odbra-
ne. Kad to ka`em, pre svega mislim na najmoderniju magnetnu rezo-
nancu, na mamograf, na savremeni angio-blok, a `elimo da se po-

zabavimo i hiperbari~nom medici-
nom, koja je od velike koristi u poje-
dinim indikacijama oboqewa. 

Pre neki dan je va{a usta-
nova dobili jo{ jedno lepo
priznawe – Privredna komo-
ra Srbije i Ministarstvo za
turizam i usluge proglasili su
VMA za najboqi korporativ-
ni brend u Srbiji 2007. godi-
ne?
– Mnogo priznawa je VMA do-

bila ove godine, a posebno nam je
drago {to smo ih dobili od kolega
{irom sveta. Dvadeset sedam dele-
gacija je posetilo na{u ustanovu, a
me|u wima su bili i najeminentniji
predstavnici vojnog i civilnog
zdravstva dr`ava kao {to su SAD,
Kina, Rusija, Nema~ka, Holandija,
Norve{ka, Japan, i drugi. 

Najve}im priznawem smatram
utiske koje su o VMA izneli ~lanovi
delegacije Nacionalne garde SAD, u
kojoj su bili i predstavnici wihove
sanitetske slu`be. U neposrednim
razgovorima napomenuo sam da bi-
smo `eleli da na{i lekari, kao pre
20 godina, odlaze nekoliko meseci
na usavr{avawe u eminentne ame-
ri~ke vojne centre, kao {to je reci-
mo ~uvena bolnica „Volter Rid“. A
gospodin mi je doslovno nakon obi-
laska bolnice rekao da je on fasci-
niran onim {to je video jer to nije
o~ekivao, i da mi ne bismo imali ~e-
ga da se postidimo ako bi upore|i-
vao VMA i „Volter Rid“. Dodao je da
bi voleo kada bi i doktori iz „Vol-
ter Rida“ do{li ovde da vide kako
mi radimo i mo`da stekli neka nova
iskustva. To mi mnogo zna~i kao pro-
fesionalnom vojniku, lekaru i hi-
rurgu. 

A bilo je i drugih priznawa.
Odmah na po~etku godine je me|una-
rodni ̀ iri, koji prati sve {to se de-
{ava u svetu, proglasio VMA za su-
perbrend Srbije u oblasti lepote i
zdravqa. Veliko ~ast je i to {to je

na{e dr`avno i vojno rukovodstva uvrstilo VMA u prezentacioni
dokument dr`ave Srbije kao strate{ki resurs u budu}im integra-
tivnim procesima u Evropi. To priznawe kojim se potvr|uje da smo
ustanova od nacionalnog zna~aja, mo`da je bilo i presudan ele-
ment da zaposleni na VMA shvate da nisu prepu{teni sami sebi.

U Dubrovniku smo izabrani za regionalni centar za obuku u
oblasti vojne medicine na prostorima ovog dela Evrope. Primqe-
ni smo i u Balkanski komitet vojne medicine, a imali smo i izuzet-
no zapa`en nastup na svetskom kongresu vojne medicine u Tunisu.
Za veliko priznawe, tako|e, smatram {to smo u izuzetno dobroj
saradwi sa Kraqevinom Norve{kom dobili donaciju vrednu vi{e
od milion dolara u formi lake poqske bolnice i trena`nog seta,
koji }e nam omogu}iti da se obu~avamo i budemo spremni za u~e-
{}e u nekim humanitarnim medicinskim misijama. 

I eto, kao {to ste pomenuli, ovu godinu zavr{avamo jo{ jed-
nim specijalnim priznawem – prepoznali su nas kao najboqi kor-
porativni brend u Srbiji 2007. Sve su to podsticaji za jo{ boqi
budu}i rad. 

Mira [VEDI]
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PLATE
– O~ekujemo da se vrlo brzo plate za-

poslenih na VMA izjedna~e sa platama u kli-
ni~kim centrima u Srbiji. To zna~i da pro-
fesor sa VMA ne}e biti omalova`en i pot-
cewen u odnosu na profesora sa Klini~kog
centra Srbije, ili da medicinska sestra sa
VMA radi za mawu platu od wene koleginice
u Klini~kom centru. To je najavqeno, i mi o~e-
kujemo, ali nam ne}e pasti samo sa neba.
Preduzimamo niz mera da se to obezbedi.

KADAR
Na VMA je ukupno zaposleno 2.692 qudi

– 482 lekara, 35 stomatologa i 35 farmace-
uta, te 1.426 medicinskih tehni~ara svih
profila. Nau~noistra`iva~ki kadar ~ini
138 doktora nauka i 99 magistara, a nastav-
ni 125 docenata i profesora i 36 asistena-
ta. Na VMA radi jedini akademik koga Vojska
danas ima – prof. dr Miodrag ^oli} i pred-
sednik Srpskog lekarskog dru{tva pukovnik
prof. dr Vojkan Stani}. 

KQU^NE DELATNOSTI
– U na{oj viziji budu}eg rada postoje ~e-

tiri veoma bitna segmenta koji }e obezbediti
da VMA opstane, ostane i da napreduje. Naj-
pre, imamo obavezu da VMA ostane elitna
zdravstvena ustanova, i tu nema dileme. Sva-
ka dr`ava ima ustanovu u kojoj mogu da se le~e
dr`avni i vojni rukovodioci, inostrani pred-
stavnici, eminentne li~nosti iz javnog `ivo-
ta. Nadaqe, ona mora biti narodna zdrav-
stvena ustanova, jer ju je ovaj narod stvarao.
Kao tre}e, deo kapaciteta uvek imamo spre-
man za zdravstveno zbriwavawe profesio-
nalnog vojnog kadra i svih koji rade u Vojsci.
I ~etvrti, veoma bitan segment je komercijal-
ni zdravstveni program. O~ekujemo da na taj
na~in obezbedimo dodatna medicinska sred-
stva i {to mawe zahvatamo od buxeta, da se
tehnolo{ki obnavqamo, stimuli{emo na{
stru~ni kadar i unapre|ujemo rad VMA.


